
Választmány elnöki beszámoló 2024. 
a Magyar Piarista Diákszövetség Közgyűlésén 

Bizonyára sokan tudjátok, hogy korábban a diákszövetségek az iskola köré szerveződtek és 1923-
ban alakult meg az első Váci Piarista Diákszövetség. Ennek ünnepeltük meg a jubileumát Vácott
június 8-án egy fantasztikus családi nappal, tartományfőnöki misével, bográcsozással, ugráló várral
és  mindenféle  gyerek  programokkal.  December  16-án  a  ciszter  és  bencés  diákszövetségekkel
(szintén elérték a 100 évet) közösen ünnepeltük a megalakulásunk 100 éves jubileumát a Sapientia
dísztermében a Szerzetesi Iskolák Diákjainak Társasága (SZITA) szervezésében. Az ő segítségükkel
egy közös kiadványban is megemlékezünk az elmúlt 100 esztendőről.

Nagyon fontos, hogy ezekre a jubileumokra időt tudjunk szánni és visszatekintsünk a rendkívül
színes múltunkra. Sokan ne mis gondolnák, hogy már 100 éve támogatjuk a piarista nevelést és
természetesen  egymást.  Amikor  a  Diákszövetség  újjá  alakult  1989-ben  akkor  egy  központi
szervezet  jött  létre  és  tagozatok  vették  át  a  korábbi  szövetségek  szerepét.  Számomra  az  egyik
legfontosabb, hogy a piarista közösségi élet továbbra is működik a tagozatoknál.  A tagozatok a
diákszövetség motorjai és remélem, hogy valamilyen formában 100 év múlva is működni fognak.

Budapesten továbbra ez egyik legfontosabb program a most már hagyományosnak mondható Bor és
Grillterasz, Kecskeméten és Vácott a Piarista Vacsora. Nagy megtiszteltetés volt számomra, hogy
Mosonmagyaróváron  személyesen  is  segíthettem  a  disznótoros  lakoma  elkészítésében.  Látszik,
hogy ahol  van  aktív  tagozat,  ott  mindig  vannak öregdiák  programok.  A diákszövetség  feladata
ezeknek a programoknak a támogatás, segítése. Ennek fontos elemei a pályázati források, amelyek
nélkül  csak  egy  jóval  szerényebb  tagozati  életet  tudnánk  megvalósítani.  Köszönet  Strommer
Szonjának és Novotnik Ádámnak a pályázati munkájukért. A választmány keretein belül rengeteg
tapasztalatot megosztottunk az elmúlt 4 esztendőben, ami nagyban hozzájárult ahhoz, hogy az aktív
tagozatoknál jobbnál jobb programok jöjjenek létre a hagyományostól az újakig.

Vannak  azért  gondjaink  is.  Az  elmúlt  4  évben  sokszor  beszéltünk  a  passzív  tagozatok
megújulásáról,  az  elnökség  többször  tett  is  erőfeszítéseket  ennek  érdekében,  egyelőre
eredménytelenül. Fontosnak tartom, hogy a következő 4 esztendőben az aktív iskolák mellett újra
aktív  tagozatok  jöjjenek  létre.  A  másik  nehézséget  az  anyagiak  jelentik,  noha  a  megemelt
tagdíjaknak  és  az  átcsuszott  tagdíjbefizetéseknek  köszönhetően  fenntartható  volt  idén  a
gazdálkodásunk.  Jól  látható,  hogy  a  költségeink  tovább  emelkedtek,  a  pályázati  forrásaink  is
kevesebbet  érnek,  hiszen  egy tagozatnak  adott  100.000  forintos  támogatásból  kevesebb  dolgot
valósítható  meg  mind  1-2  évvel  ezelőtt.  Egyensúlyba  kell  hozni  a  bevételeink  és  kiadásaink
növekedését, hogy továbbra is fenntartható módon tudjunk gazdálkodni. Erre a legjobb megoldás az
új, aktív (tagdíjat is fizető) tagok bevonása lenne.

Örvendetesnek  tartom  az  iroda  megújulását  is,  amit  Novotnik  Ádám  vett  át.  Arra  bíztatlak
benneteket,  hogy  bátran  forduljatok  hozzá  segítségért  és  osszátok  meg  vele  a  tagozati
információkat,  hogy  az  adatbázisunk  napra  kész  legyen.  Az  elkövetkező  ciklusban  az
adatbázisunkat  és  sok  központi  rendszerünket  kell  modernizálni  (pl.  honlap).  Ami  a  pénzügyi
lehetőségeink miatt nagy kihívás lesz számunkra.

A választmány 4 éves működését nagyon hasznosnak találom. Amikor szükséges volt akkor tudtuk
támogatni  az  elnökséget  a  működéssel  kapcsolatos  kérdésekben,  folyamatosan  ügyeltünk  a
fenntartható gazdálkodásra és közben a tagozatok és a munkacsoportok működése átláthatóbbá vált.
Az egyik legnagyobb munkacsoportunk, a Barátok Útja is részt vesz meghívottként a választmányi
üléseken, így a gazdálkodásuk, működésük is mélyebben megismerhetővé vált számunkra. 

A jövőben továbbra is az inaktív tagozatok megújítását és a Diákszövetség anyagi egyensúlyának a
megőrzését és az átláthatóságot tartom legfontosabb feladatunknak. 

Baráti köszöntéssel Balázs Sándor a Választmány elnöke Budapest, 2024. május 10. 


